

## hochbau | buildings Entertainmentcenter Guglgasse

<b>lage   location:</b>	<b>Wien, Österreich</b>	<b>Vienna, Austria</b>
<b>auftraggeber   client:</b>	GCE - "Gasometer - Kino" Center Errichtungsges.m.b.H.	GCE - "Gasometer - Kino" Center Errichtungsges.m.b.H.
<b>baujahr   construction period:</b>	1999 – 2001	1999 – 2001
<b>projektwert   project value:</b>	€ 25,4 Mio. (netto)	€ 25.4 million (net)
<b>beschreibung   description:</b>	<p>Das Entertainmentcenter besteht aus 15 Kinosälen für 3.700 Personen mit 725 Garagenplätzen sowie drei Mallgeschossen und einer Fußgängerbrücke, die das Entertainmentcenter mit den Gasometern verbindet. Die kurzen Planungs- und Ausführungstermine stellten an alle Projektbeteiligten höchste Ansprüche.</p> <p>Obwohl das Projekt mittels funktionaler Ausschreibung und ein Generalunternehmen vergeben wurde, kann aufgrund der gleichzeitigen Einbindung der Nutzer (z.B. Kinoleitung, große Mallmieter etc.) von einer komplexen Organisation mit vielen Beteiligten ausgegangen werden.</p>	<p><i>The Entertainment Center consists of 15 cinema halls for 3,700 persons with 725 garage spaces as well as three mall storeys and a footbridge, which connects the Entertainment Center with the gasometers. The short planning and completion periods were very demanding for all persons and companies participating in the project.</i></p> <p><i>Although the project was awarded by means of functional invitation to tender and a general contractor, a complex organization with many persons involved can be expected because of the simultaneous integration of the users (e.g. cinema management, big mall tenants etc.).</i></p>
<b>leistungen   services:</b>	<p>Projektleitung Statik Örtliche Bauaufsicht Prüfingenieur</p>	<p><i>Project management Structural analysis Site supervision Check engineering</i></p>

